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سرمقاله

شکست یک احساس 
ادامه از صفحه یک

فضای اجتماعی امروز تغییراتی زیادی داشته 
که البته به یک باره هم رخ نداده است. بارها در 
خصوص دلایلی که امروز جامعه به اینجا رسیده 
است صحبت شده اما آنچه دیروز در بازی تیم 
شش  تمرکز  عدم  عدم  محصول  داد  رخ  ملی 
این  بازیکنانی بود که  دانگ احساسی مردم و 
روزها فوتبال برایشان برخلاف بسیاری از مردم 
جهان اولویت نخست نیست. حمایتی که با هیچ 
سرود، بنر، دستور و دیداری ایجاد نمی شود و 
نیازمند حال خوب ناشی از امید به آینده است.

پیش از این بارها در خصوص شکاف گفتمانی 
بین مردم و برخی مسئولان سخن گفته شده 
است اما شاید این باخت نارحت کننده و بی 
سابقه تلنگری باشد برای اقدام به نزدیکی بیشتر 
به بطن جامعه. پرشدن این شکاف هرچند به 
یکباره امکان پذیر نیست اما عزم آن هم شاید 

بتواند امیدوارکننده باشد.

خبر

اخبار

موضوع تغییر در وزارت راه و 
شهرسازی جدی است

به  پاسخ  پارلمانی رئیس جمهوری در  معاون 
این سوال که »آیا در حال حاضر تغییری در 
دولت نهایی شده است؟«، عنوان کرد: بحث 
درخصوص وزارت راه و شهرسازی جدی است 
که تغییر انجام شود. احتمال زیاد هفته آینده در 

این حوزه اتفاقاتی رقم بخورد. 
پارلمانی  معاون  حسینی  محمد  سید 
رئیس جمهوری در گفت وگو با ایلنا درخصوص 
صحبت های اخیر حجت الاسلام رئیسی درباره 
احتمال برخی تغییرات در دولت و اینکه »اصلاح 
به معنی عقب نشینی نیست«، گفت: این یک 
اینطور  و  دولت ها  همه  در  است  طبیعی  امر 
نیست که اگر مدیری در جایگاه منصوب شد، 
تا پایان عمر دولت الزاماً در آن جایگاه حضور 
مسئله  این  از  هم  دولت  این  باشد.  داشته 
مستثنی نیست و در یکسال گذشته هم تغییراتی 
انجام شده است. در آینده هم اگر در جایی لازم 

باشد تغییر انجام خواهد شد.
وی ادامه داد: این یک امر طبیعی است که 
دولت برای اینکه بتواند اهداف و برنامه های خود 
را پیش ببرد و به مردم ارائه خدمت کند، نیاز به 
انجام تغییرات داشته باشد، مانند یک تیم فوتبال 
که در میانه یک مسابقه برای تجدید قوا اقدام به 

تعویض می کند
در  »آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  حسینی 
شده  نهایی  دولت  در  تغییری  حاضر  حال 
است؟«، عنوان کرد: بحث درخصوص وزارت راه 
و شهرسازی جدی است که تغییر انجام شود. 
احتمال زیاد هفته آینده در این حوزه اتفاقاتی 

رقم بخورد.
برخی  از  نقل  به  قبل  هفته  است  گفتنی 
رسانه ها خبر استعفای رستم قاسم، وزیر راه 
و شهرسازی منتشر شد. هر چند که این خبر 
بعداً تکذیب شد اما اکنون ماه هاست به واسطه 
حواشی که برای راه و شهرسازی رخ داده، زمزمه 
به گوش می  وزارتخانه  این  تغییر در  از  هایی 

رسد.

تصویب پیشنهاد مشترک وزارت 
اقتصاد و صمت برای تسهیل بازگشت 

ارز صادرات
ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به منظور تسهیل 
چرخه  به  صادرات  از  حاصل  ارزهای  بازگشت 
اقتصاد، با اصلاح مقررات گمرکی کشور موافقت 

کرد. 
در جلسه یکشنبه شب ستاد هماهنگی اقتصادی 
دولت که به ریاست سید ابراهیم رئیسی برگزار شد، 
پیشنهاد مشترک وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
صنعت، معدن و تجارت در زمینه ساز و کار و 
مجوزهای قانونی تسهیل بازگشت ارزهای حاصل از 
صادرات به چرخه اقتصاد کشور بررسی و مقرر شد 
مقررات گمرکی در این زمینه اصلاح و مجوزهای 

لازم دریافت شود.
اقتصادی  امور  وزارت  همچنین  جلسه  این  در 
و دارایی و بانک مرکزی بسته پیشنهاد مشترکی 
شامل بایدها و نبایدها در کنترل تورم ارائه کردند 
که مورد تصویب قرار گرفت. جهت گیری این بسته 
بودجه  در  ناترازی  کاهش  و  پایش  پیشنهادی، 
عمومی، صندوق های بازنشستگی و شبکه بانکی 
است و از تصمیماتی که به افزایش این ناترازی ها 
و فشار بر منابع بانک ها و خلق نقدینگی نامطلوب 

می شود، جلوگیری خواهد کرد.

تلاش مجلس برای ساماندهی 
تجمعات به کجا رسید؟

سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها 
در مجلس، تاکید کرد: کمیسیون این آمادگی را 
دارد که بلافاصله پس از اتمام بررسی های کارگروه 
تخصصی، طرح ساماندهی تجمعات را در دستور 
کار قرار دهد و گزارش آن را به صحن مجلس ارائه 

کند. 
علی حدادی در گفت و گو با ایسنا، درباره آخرین 
وضعیت طرح ساماندهی تجمعات در کمیسیون 
این  اینکه  بیان  با  شوراها،  و  کشور  امورداخلی 
طرح همچنان در کارگروه مربوطه در حال بررسی 
کارشناسی است و فعلا در دستور کار کمیسیون 
قرار نگرفته است، اظهار کرد: نمایندگان در تلاش 
اعتراضات  بحث  به  طرح  این  قالب  در  هستند 

مردمی توجه شود.
وی با بیان اینکه بر اساس این طرح محل های 
فرمانداری ها  و  استانداری ها  هماهنگی  با  تجمع 
تعیین می شود، در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر 
پیش بینی شده تا مجوزهایی برای برگزاری تجمعات 
قانون صادر شود.  اعتراضی مردم در چهارچوب 
به دنبال آن هستیم که بستر برگزاری تجمعات 
مردمی در چهارچوب اصل ۲۷ قانون اساسی فراهم 
شود. مجلس به دنبال آن است که صدای انتقاد و 
اعتراض مردم شنیده شود و در چهارچوب قانون به 

این مطالبات مردم پرداخته شود.
سخنگوی کمیسیون امور داخلی کشور تصریح 
کرد: کمیسیون آماده است که بلافاصله پس از 
اتمام بررسی های طرح در کارگروه ویژه، طرح را 
مورد بررسی قرار دهد و گزارش آن را برای رسیدگی 

به صحن مجلس ارائه کند.

مخبر معاون چهار مصوبه را برای 
اجرا ابلاغ کرد

مقررات لغو روادید دارندگان گذرنامه های سیاسی 
بین ایران و ازبکستان، اعتبار به پژوهشگاه زلزله 
شناسی، اصلاح تصویب نامه صندوق های سرمایه 
گذاری با مدیریت غیرفعال و عضویت خاندوزی در 
شورای عالی کار برای اجرا به دستگاههای اجرایی 

ابلاغ شد. 
جمهوری  رییس  اول  معاون  مخبر  محمد 
حقوقی  کمیسیون  عضو  وزیران  تصویب نامه 
لغو  »مقررات  خصوص  در  دولت  قضایی  و 
بین  برای دارندگان گذرنامه های سیاسی  روادید 
دولت جمهوری اسلامی ایران و دولت جمهوری 

ازبکستان« را برای اجرا ابلاغ کرد.
براساس این مصوبه برقراری مقررات لغو روادید 
دولت  بین  سیاسی  گذرنامه های  دارندگان  برای 
جمهوری اسلامی ایران و دولت جموری ازبکستان 
به شرط عمل متقابل و با رعایت مدت اقامت ۳۰ 
روزه در بازه زمانی شش ماه از تاریخ اولین ورود و 
همچنین معرفی ماموران دارای اقامت بلند مدت 

قبل از ورود به قلمرو کشور متقابل، مجاز است.

سید ابراهیم رئیسی در هشتمین مقصد از جلسات 
نظارت ستادی بر دستگاه های اجرایی، صبح دیروز به 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی رفت و پس از 
استماع گزارش وزیر و معاونین این وزارتخانه از عملکرد 
یکساله، راهکارها و پیشنهاداتی در ۲۳ محور در جهت 
و  بهداشت  وزارت  فعالیت های  کیفی  و  کمی  ارتقای 

درمان و آموزش پزشکی ارائه کرد.
رئیس جمهوری ضمن قدردانی از نقش آفرینی همه 
دست اندرکاران و مسئولان این بخش در ادوار مختلف 
درمان  و  بهداشت  سلامت،  شاخص های  ارتقای  در 
کشور، تصریح کرد: وزارت بهداشت و درمان، در دولت 
سیزدهم، در شرایط بسیار سخت همه گیری کرونا کار 
خود را آغاز کرد که روزانه بیش از ۷۰۰ نفر از هموطنانمان 
جان خود را از دست می دادند و خانواده های بسیاری 
داغدار می شدند، اما با همت مسئولان این وزارتخانه 
برگ زرینی در تاریخ نظام سلامت کشور رقم خورد و در 
کنترل این بیماری به نقطه ای رسیدیم که هم در ابتلا و 
هم در فوتی ها، آمار صفر یا تک رقمی را تجربه می کنیم 
و اقدام جهادی وزارت بهداشت و کادر درمان کشور در 
واکسیناسیون سراسری مردم ما را در زمره کشورهای 
موفق در مبارزه با کرونا قرار داد. رئیسی »بیمه رایگان ۶ 
میلیون نفر« از دهک های پایین جامعه در قالب بیمه 
سلامت را اقدام بزرگ و ارزشمند دیگر دولت سیزدهم 
در عرصه بهداشت و سلامت عنوان کرد و افزود: با 
استمرار طرح بیمه سلامت در چند ماه آینده، پوشش 
بیمه همگانی که از اقدامات ناتمام دولت های گذشته 
بوده است، محقق خواهد شد. رئیس جمهوری طراحی 
و اجرای »طرح دارویار« با هدف مبارزه با رانت و قاچاق 
اقدام مهم دیگر وزارت بهداشت در  را  معکوس دارو 
دولت سیزدهم برشمرد و اظهار داشت: اهمیت نظارت 
بر اجرای صحیح این طرح بسیار مهم، کمتر از طراحی 
و  توجه  نیازمند  این طرح  کامل  تحقق  و  نیست  آن 

مراقبت دقیق، موثر و مستمر وزارت بهداشت است.
قدردانی از اقدام ارزشمند کاشت حلزون برای ۱۰ هزار 

کودک ناشنوا
رئیسی همچنین با قدردانی از اقدام بسیار ارزشمند 
دو  زیر  ناشنوای  کودک  هزار  برای ۱۰  کاشت حلزون 
سال تصریح کرد: این اقدام از جمله خدمات بسیار 
حائز اهمیت وزارت بهداشت و درمان است که قابل 
ارزش گذاری نیست و باید با قوت ادامه یابد تا جایی 
یا کم شنوا  ناشنوا  دارای کودک  که همه خانواده های 
از این امکان و خدمت ذی قیمت مطلع شده و برای 
درمان کودک خود اقدام کنند و دیگر کودک ناشنوایی 
در کشور نداشته باشیم. رئیسی به اجرای موفق »طرح 
نسخه الکترونیک« نیز اشاره کرد و گفت: این طرح مهم 
و کاربردی مدت ها به کندی انجام شده و در میدان اجرا 
قرار نمی گرفت، اما در دولت سیزدهم به صورت موفق 
به اجرا درآمد و آن بخش معدود از پزشکان محترم که 
همچنان از نسخه الکترونیک استفاده نمی کنند نیز باید 
خود را مقید و موظف به اجرای آن بدانند تا در روند 

اجرای این طرح اخلال ایجاد نشود.
افزایش ظرفیت رشته پزشکی با نگاه کارشناسی ادامه 

یابد
رئیس جمهوری »افزایش ظرفیت ۲۰ درصدی رشته 
پزشکی« در کنکور را اقدام اساسی دیگر دولت سیزدهم 
نظام  آتی  عملکرد  کمی  و  کیفی  ارتقای  راستای  در 
سلامت کشور برشمرد و افزود: در سال های گذشته به 
بهانه عدم وجود زیرساخت از افزایش پذیرش رشته های 

پزشکی امتناع می شد که خوشبختانه در دولت سیزدهم 
با نگاه مسأله محور به دنبال ایجاد زیرساخت ها رفتیم و 
افزایش ۲۰ درصدی ظرفیت رشته های پزشکی متناسب 
نگاه  با  روند  این  دارد  جا  و  شد  انجام  کشور  نیاز  با 
کارشناسی همچنان ادامه داشته باشد. رئیسی در ادامه 
به مدیران این وزارتخانه توصیه کرد در زمینه افزایش 
دانشکده های پزشکی، به دور از توقعات و چانه زنی ها، 
ملاک و معیار را صرفا تشخیص و نظر کارشناسی قرار 
توجه  خانواده،  پزشک  اجرای طرح  و  پیگیری  دهند. 
ویژه به موضوع گردشگری سلامت، استفاده بیشتر از 
دستاوردهای علمی و فناوری و محصولات دانش بنیان 
پرونده  طرح  به  دادن  سامان  پزشکی،  خدمات  در 
الکترونیک سلامت، تسهیل و تسریع در صدور مجوز 
کسب و کارها در حوزه بهداشت و درمان در درگاه ملی 
جذب  برای  ظرفیت  ایجاد  هوشمند،  دولت  خدمات 
پزشکان متخصص در استان ها و شفافیت سهام داری 
مؤسسات پزشکی از دیگر نکات مهمی بود که رئیس 
جمهوری وزارت بهداشت،  درمان و آموزش پزشکی را به 

پیگیری و اجرای دقیق آنها مکلف کرد.
پزشکان اجرای قانون جوانی جمعیت را به شکل 

مستمر و دقیق پایش کنند
به  از سخنانش  رئیس جمهوری در بخش دیگری 
مسئولان وزارت بهداشت توصیه کرد با پایش دقیق و 
مستمر اجرای »قانون جوانی جمعیت« به عنوان یکی 
از قوانین مورد تأکید دولت، هر بخشی را که مشکلی 
در اجرای آن وجود دارد، یا اجرای آن مثمرثمر نیست، 

حتماً به دولت و مجلس گزارش کنند.
بازنگری در ساعات کشیک  پزشکان در بیمارستان ها 
با هدف افزایش کیفیت خدمات پزشکی، بهره گیری از 
ایده ها و نظریات جدید در حوزه درمان بویژه در بحث 
طب سنتی، ارتباط مؤثر با نخبگان و توجه به نظرات 
سیاسی  مسائل  در  سلیقه  تفاوت  برغم  متخصصان 
آموزش،  پزشکی در بخش  نظام  اجرای عدالت در  و 
جذب، ارتقا، توزیع نیروی انسانی و تقسیم امکانات 

و ظرفیت ها نیز از توصیه های مهم آیت الله رئیسی به 
مدیران وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بود.

کمبود یک دارو می تواند تمام خدمات ارزشمند نظام 
سلامت را زیر سوال ببرد

رئیسی »پیش بینی نیازهای دارویی کشور« را امری 
بسیار مهم و حیاتی توصیف و تصریح کرد: تشکیل 
آن  معنای  به  وزارتخانه  این  در  دارو  و  غذا  معاونت 
است که امنیت غذایی و دارویی به شکل توأمان و در 
یک درجه از اهمیت قرار دارد، بنابراین مسأله تأمین 
داروی مورد نیاز کشور بسیار حائز اهمیت است و پیدا 
نشدن یک دارو در داروخانه ها تمام اقدامات و خدمات 
ارزشمند مجموعه نظام سلامت و بهداشت و درمان 

کشور را زیر سوال خواهد برد.
قدردانی از بسترسازی وزارت بهداشت برای حفظ 

نخبگان حوزه پزشکی
رئیس جمهوری ضرورت تبیین اقدامات و خدمات 
ارائه شده در حوزه بهداشت و درمان به مردم در دولت 
مردمی، از جمله نظارت بر انضباط مالی در بیمارستان ها 
و بسترسازی برای حفظ نخبگان حوزه پزشکی از سوی 
وزارت بهداشت را مورد اشاره قرار داد و اظهار داشت: 
مسأله ارتقای بهره وری نیز یکی دیگر از مسایل محوری 
و مهم در دولت سیزدهم است. در همه حوزه ها بویژه 
در حوزه بهداشت و درمان به دنبال آن هستیم تا بر 
اساس یک نظام برنامه ریزی و ارزیابی دقیق، به نحو 
شایسته و با هدف افزایش بهره وری از نیروی انسانی 
استفاده کنیم، چرا که رشد اقتصادی، سلامت و کیفیت 

خدمات پزشکی، متکی به افزایش بهره وری است.
ضرورت »توجه ویژه به موضوع بهداشت« در راستای 

پیشگیری قبل از درمان
رئیسی همچنین تکمیل و بهره برداری از ۸۵۰ پروژه 
بهداشتی و درمانی، معرفی ۲۲۰ بیمارستان کشور به 
عنوان مراکز گردشگری سلامت و همچنین کسب رتبه 
اول در منطقه و پانزدهم در دنیا در حوزه بهداشت 
و درمان را نشانه پیشرفت و بالندگی کشور و موجب 

افتخار نظام جمهوری اسلامی و مردم ایران دانست 
و گفت: حقد و کینه دشمنان از همین دستاوردها و 
پیشرفت های بزرگ و عظیم ناشی شده و قطعاً برای 
آنها پذیرفتنی نیست که کشوری تحت تحریم نه تنها 
۹۵ درصد از داروهای مورد نیاز مردمش را در داخل 
تولید کند، بلکه به صادرکنندگان دارو نیز تبدیل شود.

به  بار دیگر »توجه ویژه  پایان  رئیس جمهوری در 
موضوع بهداشت« در راستای پیشگیری قبل از درمان 
را مورد تأکید قرار داد و گفت: امیدواریم با استمرار 
تلاش های مجموعه وزارت بهداشت و درمان و آموزش 
پزشکی، نظام سلامتی عادلانه، مردم محور و توأم با 
حفظ کرامت بیمار داشته باشیم که به قطب سلامت 

منطقه و جهان نیز تبدیل شده باشد.
پیش از سخنان رئیس جمهوری، بهرام عین اللهی 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، گزارشی درباره 
اقدامات انجام شده از سوی این وزارتخانه از جمله در 
زمینه کنترل موفق بیماری کرونا، طراحی و تولید کیت 
تشخیص سویه امُیکرون، تولید ۵ واکسن کرونا به عنوان 
تنها کشور تولیدکننده واکسن در منطقه، بیمه رایگان ۶ 
میلیون نفر از سه دهک پایین جامعه، بیمه روستایی، 
اجرای طرح دارویار، تخصیص سهم یارانه سلامت به 
۳۶۶ دارو، تکمیل و بهره برداری از ۸۵۰ پروژه بهداشتی 
و درمانی، اجرای قانون تعرفه گذاری خدمات پرستاری، 
تجهیز ۷۹۰ بیمارستان در راستای توزیع عادلانه خدمات 
سلامت، توزیع ۱۰ هزار پزشک متخصص در مناطق 
محروم در راستای محرومیت زدایی در حوزه سلامت، 
صندوق  افتتاح  با  صعب العلاج  بیماران  از  حمایت 
حمایت از این بیماران، افزایش ۴۱ درصدی شرکت های 
دانش بنیان در حوزه بهداشت و سلامت، بهره برداری 
از ۲ هزار پروژه عمرانی در حوزه بهداشت و درمان تا 
پایان سال و آمادگی برای افتتاح یک پروژه بزرگ ملی 
در هر هفته، ایجاد پنجره واحد تولید دانش بنیان، ایجاد 
سامانه برخط قیمت گذاری دارو و دیپلماسی سلامت 

ارائه کرد.

از طرح  ارائه جزییاتی  به  نماینده شیراز در مجلس شورای اسلامی 
چهار  حوزه های  در  اسلامی  شورای  مجلس  انتخابات  »تناسبی شدن 

نماینده و بیشتر« پرداخت. 
جعفر قادری به عنوان طراح طرح »تناسبی شدن انتخابات مجلس 
شورای اسلامی در حوزه های انتخابیه ای با چهار نماینده و بیشتر« در 
گفت وگو با ایسنا ضمن بیان توضیحاتی درباره این طرح گفت: هفته 
گذشته این طرح در کمیسیون شوراها تصویب و برای قرار گرفتن در 

دستور کار صحن علنی به هیات رییسه مجلس ارجاع شد.
وی توضیح داد: طبق این طرح و مصوبه کمیسیون شوراها،  کاندیداها 
به صورت منفرد و یا فهرستی امکان مشارکت در انتخابات را دارند و رای 
دهندگان نیز مخیر به انتخاب نامزدهای مدنظر خود از بین فهرست ها 
و افراد منفرد هستند. بعد از پایان رای گیری، بدون توجه به منفرد و یا 
فهرستی بودن حضور کاندیداها به ترتیب بیشترین رای رتبه بندی شده و 
افراد منفردی که تا سقف تعداد کرسی های آن حوزه رتبه ای مساوی و یا 
کمتر از تعداد کرسی ها را دارند، به عنوان منتخب آن حوزه به مجلس راه 
پیدا می کنند. بعد از کسر تعداد منتخبین منفرد از کل کرسی ها، باقیمانده 
کرسی های حوزه انتخابیه بین فهرست ها به نسبت وزن رای آنها توزیع 
می شود. وزن رای هر فهرست از طریق تقسیم مجموع آرای نامزدهای آن 

فهرست به کل آرای همه فهرست ها به دست می آید.
این نماینده مجلس ادامه داد: همچنین بدون توجه به افزایش تعداد 
تبریز  و  شیراز  اصفهان،  مشهد،  تهران،  شهر  در ۵  فقط  نمایندگان، 
نمایندگان براساس این نظام انتخاباتی به مجلس راه پیدا می کنند؛ یعنی 

از ۲۹۰ نماینده مجلس، ۴۹ نماینده از این شهرها انتخاب می شوند.

وی با بیان اینکه تدریجی شدن تغییرات نظام انتخاباتی مطلوب است،  
افزود: امیدوارم در دوره های بعدی با تسری این نظام انتخاباتی به حوزه 
های انتخابیه با دو و سه نماینده، تعداد بیشتری از نمایندگان براساس این 

نظام انتخاباتی به مجلس شورای اسلامی راه پیدا کنند.
به گفته قادری، تبدیل فضا از حالت دو قطبی به چند قطبی، حضور 
همه جریان های سیاسی در مجلس متناسب با وزن رای خود، افزایش 
بیشتر  ماندگاری  و  انتخاب  به  کمک  انتخابات،  در  مشارکت  میزان 
نمایندگان توانمند،  خارج شدن انتخابات از حالت صفر و یکی، کاهش 
درصد آرای غیرموثر در انتخابات و جلوگیری از حاکمیت اقلیت منسجم 
بر اکثریت غیرمنسجم، عدم نیاز به برگزاری انتخابات میان دوره ای و امکان 
جایگزینی نفرات بعدی به جای نمایندگان متوفی و یا مستعفی بدون 

برگزاری انتخابات جدید از مزیت های این طرح است.
متن مصوبه کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در طرح »تناسبی 
شدن انتخابات مجلس شورای اسلامی در حوزه های انتخابیه ای با چهار 

نماینده و بیشتر«  به شرح زیر است:
»ماده واحده - نمایندگان غیرفهرستی و فهرستی در حوزه های انتخابیه 
۴ کرسی نمایندگی و بیشتر براساس رتبه کمتر و یا مساوی با تعداد 
کرسی ها و نسبت درصدی از آراء ماخوذه صحیح هر فهرست به کل آراء 
ماخوذه صحیح فهرست ها به عنوان سهم آن فهرست و به ترتیب رای در 

آن فهرست انتخاب می شوند.
تبصره ۱- پس از شمارش آرای حوزه انتخابیه، نامزدها بدون توجه به 
عضویت در فهرست ها به ترتیب بیشترین رای رتبه بندی شده و نامزدهای 
غیرفهرستی )منفرد( با رتبه کمتر و یا مساوی با تعداد کرسی های آن حوزه، 

به عنوان منتخب شناخته می شوند.
تبصره ۲- سهم هر فهرست از کرسی های هر حوزه انتخابیه با تقسیم 
»مجموع آرای صحیح اخذ شده توسط نامزدهای آن فهرست« بر »مجموع 
آرای صحیح ماخوذه همه فهرست ها در آن حوزه انتخابیه« ضربدر »تعداد 

کرسی های باقیمانده نمایندگی آن حوزه« تعیین می شود.
تبصره ۳- در صورتی که سهم یک فهرست از کرسی ها، بیش از تعداد 
اعضای آن فهرست باشد، فقط به اندازه تعداد اعضا، به آن فهرست کرسی 
تعلق می گیرد. در این حالت سهم سایر فهرست ها از تعداد کرسی های 

باقیمانده مجدداً محاسبه می شود.
تبصره ۴- در صورتی که سهم فهرست ها، به صورت اعشاری باشد، در 
ابتدا سهم هر فهرست از کرسی ها برابر با ارقام صحیح آن فهرست لحاظ 
می شود و کرسی های باقیمانده به ترتیب به فهرست های با سهم بالاترین 
اعشار، بدون در نظر گرفتن رقم صحیح، اختصاص می یابد. در صورت 
برابری همه ارقام اعشار دو یا چند فهرست، ملاک تخصیص سهمیه در 
موارد باقی مانده، قرعه می باشد که در جلسه مشترک هیئت های اجرایی و 
نظارت مرکز حوزه انتخابیه انجام خواهد گرفت. نامزدهای عضو فهرست ها 

و یا نمایندگان آنان می توانند در مراسم قرعه کشی حضور داشته باشند.
تبصره ۵- چنانچه به دلیل عدم تایید اعتبارنامه، فوت، استعفاء و یا هر 
دلیل دیگری، هر حوزه انتخابیه ای که یک و یا چند منتخب و یا نماینده 
خود را از دست بدهد، منتخب و یا منتخبین بعدی برای مدت باقیمانده 
در آن حوزه از بین نامزدهای فهرست های واجد شرایط، پس از تایید 
صلاحیت مجدد توسط شورای نگهبان، به مجلس شورای اسلامی راه 

می یابند.«

رئیسی در جلسه نظارت بر دستگاه های اجرایی مطرح کرد

و خدمات ارزشمند نظام سلامت را زیر سوال می برد کمبود یک دار
رئیس جمهوری کسب رتبه اول در منطقه و پانزدهم در دنیا در حوزه بهداشت و درمان را نشانه پیشرفت و بالندگی کشور دانست و گفت: کینه دشمنان 
از همین دستاوردهای عظیم ناشی شده و قطعاً برای آنها پذیرفتنی نیست که کشوری تحت تحریم نه تنها ۹۵ درصد از داروهای مورد نیاز مردمش را تولید 

کند، بلکه به صادرکنندگان دارو نیز تبدیل شود. 

ح »تناسبی شدن انتخابات مجلس«یک نماینده مجلس تشریح کرد جزییات طر

رئیس جمهوری 
طراحی و اجرای 
»طرح دارویار« 
با هدف مبارزه 

با رانت و قاچاق 
معکوس دارو 
را اقدام مهم 
دیگر وزارت 
بهداشت در 

دولت سیزدهم 
برشمرد

نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس با اشاره به بررسی پرونده شکایت از 
رئیس  جمهوری سابق در کمیسیون اصل ۹۰ گفت: ۲ مورد از این شکایات یعنی 

مداخلات ارزی و موضوع بورس به دستگاه قضایی واصل شده است. 
نصرالله پژمانفر صبح روز ۳۰ آبان، در نشست خبری با اصحاب رسانه که 
در سالن جلسات دیوان محاسبات خراسان رضوی برگزار شد، با تاکید بر لزوم  
حمایت از تولیدکنندگان انرژی پاک اظهار کرد: به این منظور در راستای تشویق 
به تولید این نوع از انرژی در قانون بودجه ۱۴۰۰ مقرر شد که به ازای هر واحد 
انرژی تولید شده در نیروگاه های فسیلی و سیکل ترکیبی، چه مقدار گاز و 
گازوئیل مصرف می شود. سپس به تولیدکنندگان انرژی پاک نیز به به ازای هر 
واحد انرژی تولید شده، به همان میزان گاز و گازوئیل با همان نرخ داده شود 
تا این تولیدکنندگان آن را در بازار آزاد به فروش برسانند. در سال ۱۴۰۰ عدد 
تخصیص یافته برای این موضوع ۲۵۰۰ میلیارد تومان بود که طی ماه گذشته 
این رقم به کلیه مجموعه های تولیدکننده انرژی پاک اعطا شد. وی با اشاره 
به اقدامات کمیته سیاسی کمیسیون اصل ۹۰ افزود: نسبت به جزایر سه گانه 
ابوموسی، تنب بزرگ و کوچک پرونده هایی در دست بررسی و پیگیری است 
که توانسته در زمینه حقوقی کمک خوبی به وزارت امور خارجه باشد. همچنین 

پرونده هایی در مورد قانون اقدام راهبردی و بحث FATF داشته ایم.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ با اشاره به حوادث اخیر کشور نیز عنوان کرد: در 
کمیسیون پرونده ای را در این خصوص در دست بررسی داریم و نشستی با 
دادستان کل کشور برای این منظور برگزار شد و حوادث چند وقت اخیر کشور 

مورد بررسی قرار گرفت. پژمانفر بیان کرد: همچنین ما در حال پیگیری پرونده ای 
در خصوص ایجاد یک تحول بنیادین در خدمت وظیفه عمومی هستیم و در 
تلاشیم سربازی به معنای متداول امروز برچیده شود. برای این منظور جلساتی 
با ستاد کل نیروهای مسلح، سازمان برنامه و بودجه، وزارت دفاع و کمیسیون 
امنیت ملی مجلس برگزار شده است. به اعتقاد ما لازم است با افزایش حقوق 
سربازان، آنان را با قرادادهای پنج ساله یا بیشتر به کار گرفت و اگر در حوزه 

نظامی استخدام شدند، می توان از تجربیات و توانمندی آنان استفاده کرد.
وی با اشاره پیگیری های کمیسیون اصل ۹۰ برای بازگشت ارزهای حاصل 
صادرات غیر نفتی اضافه کرد: همچنین پرونده ای در مورد اتباع بیگانه در دستور 
کار است. با ورود کمیسیون اصل ۹۰ به موضوع صدور کارت های ملی تاکنون 

هفت میلیون کارت ملی به دست مردم رسیده است.
نماینده مردم مشهد و کلات در مجلس با اشاره به مشکلات موجود در مورد 
حقابه ایران از رود هیرمند ادامه داد: به واسطه حضور طالبان در افغانستان، 
میزان حقابه ای که از رود هیرمند به سمت ما روانه می شد، محقق نشده است. 
این هم یکی از پرونده های در حال پیگیری در کمیسیون اصل ۹۰ مجلس است.

وی با اشاره به ورود کمیسیون اصل ۹۰ به موضوع تهدیدات بیولوژیکی نیز 
اظهار کرد: این هم از موضوعاتی است که در ذیل موضوع پدافند غیر عامل در 
حال بررسی است. همچنین نسبت به بررسی عملکرد وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و وزارت خارجه در مورد دیپلماسی اقتصادی ورود پیدا کرده ایم. باید توجه 
داشت نصب رایزن های اقتصادی یک ضرورت در سفارتخانه هاست و از این 

طریق می توان تبادلات اقتصادی کشور با سایر کشورها را مورد پیگیری قرار دارد.
رئیس کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی با تاکید بر اهمیت فعال سازی 
سامانه هایی به منظور شکل گیری شفافیت اظهار کرد: شفافیت بسیاری از 
مشکلات را حل می کند. قبلا این کارها انجام نمی شد و گاهی رانت هایی شکل 
ملزمند معاملات  غیردولتی  نهادهای عمومی  تمام  و  می گرفت. شهرداری ها 
خود را به سامانه ستاد منتقل کنند. پژمانفر با اشاره به بررسی پرونده ای در 
مورد عملکرد وزارت نیرو در حوزه آب در کمیسیون اصل ۹۰ عنوان کرد: ما در 
حال بررسی عملکرد سدها، چاه ها و انتقال آب در کشور نیز هستیم. همچنین 
موضوع انتقال آب از طریق آب شیرین کن ها از بندر عباس و دریای عمان یکی از 
مباحث مهمی است که کمیسیون به آن ورود پیدا کرده است. هفته گذشته در 
بررسی یکی از سدهای کشور که چندین هزار میلیارد هزینه صرف ایجادش شده 

بود، متوجه مشکلاتی شده و از ادامه فعالیت آن ممانعت کردیم.
تعداد  امروز  کرد:  بیان  الکترونیک هم  راه اندازی چک های  به  اشاره  با  وی 
زندانیان چک نسبت به گذشته به یک سیزدهم کاهش یافته و چک معنای واقعی 
خود را یافته است. همچنین سامانه جامع حدنگار از دیگر پرونده هایی است که 

نشست هایی در رابطه با آن برگزار شده است.
عضو مجمع نمایندگان استان با اشاره به تلاش های انجام شده برای کاهش 
جمعیت کیفری کشور گفت: همچنین ما نظارت بر عملکرد سازمان های امور 
زندان ها را در دستور کار داریم. موضوع تغییر کاربری زمین های زراعی، اسقاط 
خودرو و نظارت بر کیفیت هوا نیز از دیگر موضوعات مورد بررسی در کمیسیون 

است.
پژمانفر با بیان اینکه یکی دیگر از پرونده های کمیسیون اصل ۹۰ موضوع 
علت عدم توسعه میادین نفت و گاز است، خاطرنشان کرد: همسایگان در 
حال برداشت از این میادینند و ما در حال بررسی هستیم که اگر کوتاهی های 
در راستای توسعه برداشت کشورمان از میادین مشترک صورت گرفته، پیگیری 

شود.
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